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    Асоциация на свободното слово “Анна Политковская”  
        носител на Международна награда за защита на човешките права “Златен гълъб” 

Изх. № 12-07/07.12.2020 

 

 

 Национално Движение Екогласност                                            
Член на Приятели на Земята Интернешънъл 

 

Изх. № 12-07/07.12.2020 

 

 
 

До Нейно Превъзходителство Херо Мустафа 
Посланик на Съединените американски щати в София 
SofiaEmb@state.gov 

 

С И Г Н А Л  
от инженер-математик Петър Пенчев, член на Обществения съвет на Асоциация на 

свободното слово “Анна Политковская” и зам.-председател на Национално движение 
„Екогласност”, с адрес за кореспонденция: 3400 Монтана, ул.”22 септември” № 40, 

GSM 359887525032, e-mail: p_p_trojanski@yahoo.com 
 

Относно: Българските власти затаяват истината пред Държавния 

департамент на САЩ за липсата на ОВОС за евентуалното изграждане 
на Седми блок на територията на АЕЦ “Козлодуй” 
 
 

     Ваше Превъзходителство Посланик на САЩ Херо Мустафа, 
 

     След съобщението от дата 03.12.2020 г., 17:47 ч. на страницата на Посолството 
на САЩ в София във Фейсбук за Вашето посещение в АЕЦ “Козлодуй” и обсъждането 
за изграждане в Козлодуй на нова, седма, ядрена мощност, бих искал да привлека 

Вашето внимание върху факта, че Българските власти затаяват истината за 
скорошно изграждане на  Седми блок на територията на АЕЦ „Козлодуй" с участието 

на компании от Съединените американски щати. 
 

     За да се вземе решение от Министерския съвет за изграждане на нова ядрена 

мощност, е задължително наличието на Оценка на въздействието върху околната 
среда(ОВОС),  съгласно ал. 1 и точка 1 от ал. 2 на чл. 45 от Закона за безопасно 
използване на ядрената енергия.   
 

     Затаява се в случая факта, че преди почти 10 месеци същата ОВОС, издадена 
на 27.01.2015 г./Приложение 1/ - на 27.01.2020 г. е загубила правно действие 

съгласно чл. 99, ал.12 от Закона за опазване на околната среда: 
“Решението по ОВОС губи правно действие, ако в срок 5 години от 
датата на издаването му не е започнало осъществяването на 

инвестиционното предложение, което се установява с проверка от 
контролните органи по околната среда.” 
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     Задължително трябва нова няколкогодишна процедура по ОВОС. 
 

     Като жалбоподател на тази ОВОС във Върховния административен съд, моя 

милост съм запознат с въпросната материя и с недоумение констатирам 
заблуждаващите действия на българските власти спрямо Държавния департамент на 

САЩ по въпроса за нова ядрена мощност в Коллодуй: 
 

1. На 14.10.2020 г. министър-председателят Бойко Борисов в свое изявление 
https://www.youtube.com/watch?v=oTIAdRBL_Co, съобщи невярната информация 

че има законосъобразна ОВОС за Седми блок в Козлодуй, след Решението от 
същия ден на Министерския съвет за възлагане на министъра на енергетиката 

да предприеме необходимите действия и да разреши на „Български енергиен 
холдинг" ЕАД да влезе в преговори с компании от Съединените американски 
щати, развиващи нови ядрени технологии за граждански цели, включително 

малки модулни реактори, с цел проучване на възможностите за изграждане на 
нова ядрена мощност на площадка № 2 в АЕЦ „Козлодуй". 

 

2. Съшият ден, 14.10.2020 г., на изслушване в Комисията по енергетика към 44-
то Народно събрание министър Теменужка Петкова повтори казаната 
неистина от министър-председателя Бойко Борисов – за наличие на 

ОВОС/Приложение 2/.  
 

3. На 23.10.2020 г. в Министерския съвет в присъствието на министър-

председателя Бойко Борисов и на държавния секретар на САЩ Майкъл 
Помпео, който се включи чрез видеоконферентна връзка, министърът на 

енергетиката Теменужка Петкова и помощник-държавният секретар в 
Бюрото по международна сигурност и неразпространение към Държавния 
департамент на САЩ Кристофър Форд подписаха Mеморандум за 

разбирателство между правителството на Република България и 
правителството на Съединените американски щати за стратегическо 

сътрудничество в областта на ядрена енергия за граждански цели. 
 
 

     Ваше Превъзходителство Посланик Херо Мустафа, 
 

     Надявам се горната информация да позволи Вие да се запознаете с 

истинските факти и обстоятелства около намерението на компании от 
Съединените американски щати да участват в изграждането на Седми ядрен 

блок в Козлодуй, защото ще има нова няколкогодишна процедура по ОВОС. 
 
 

Приложения:  
1. Решение по ОВОС на министъра на околната среда и водите–27.01.2015 г. 

2. Изслушване на министър Теменужка Петкова в Народното събрание–14.10.2020 г. 
 
 

                 С уважение: 

 
 
 
                       

Инженер-математик Петър Пенчев 
член на Обществения съвет на Асоциация на свободното слово “Анна Политковская” -  

носител на Международна награда за защита на човешките права “Златен гълъб” и 

зам.-председател на Национално движение “Екогласност” 
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